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TI’s Netneutralitetsforum: 

Statusrapport for 2022 
 
TI’s Netneutralitetsforum (NEF) skal i henhold til kommissorium én gang årligt kort 

opsummere konkrete sager og spørgsmål, der har været bragt op under hensyntagen til den 

afrapportering, der i øvrigt foretages af Energistyrelsen (ENS) til Kommissionen. 

 

NEF skal hermed give en kort status for aktiviteter og emner siden forrige statusrapport for 

2022. 

 

 

I Aktiviteter 
 

NEF afholdt ét møde i 2022. Mødet blev afholdt den 10. maj 2022. Der afholdes sædvanligvis 

to møder, men grundet udskrivelse af valg og en lang periode med regeringsdannelse, blev 

efterårsmødet udskudt. På mødet deltog: 

 

Organisationer 

• Dansk Industri 

• Forbrugerrådet TÆNK 

• IT-Politisk Forening 

• Tele Industrien 

 

Virksomheder 

• Fibia 

• Fiberby 

• Hi3G 

• TDC Net 

• TeleDCIS 

• Telenor  

 

Myndigheder 

• Styrelsen for Dataforsyning og Infrastruktur (SDFI) 

 

 

II Emner 
NEF har behandlede følgende: 

 

1. Best practice 

 

Teleindustriens netneutralitetsgruppe fremlagde TI’s best practice skabelon for overholdelse af 

artikel 4 i forordningen om det åbne internet (2015/2120). Skabelonen indeholder oplysninger 

og spørgsmål om art. 4, som vil hjælpe gensælgere med at kunne indlevere oplysninger til 

SDFIs årlige tilsyn på netneutralitet. 

 

Der var positiv opbakning og enighed om, at det er et godt værktøj. 

 

2. Sikkerhedsløsning, DNS blokering af hjemmesider 

I netneutralitetsforum samt i TI er der over de seneste år blevet drøftet mulighederne for 

teleselskaberne til at kunne tilbyde en sikkerhedsløsning, der kan begrænse svindel på nettet. 

 

Teleindustriens netneutralitetsgruppe præsenterede på NEF derfor deres tanker til en løsning, 

hvor kunderne tilvælger (opt-in) en sikkerhedsløsning og fremviste et kort dokument, som 
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blev anvendt til en drøftelse i plenum. Drøftelserne har efterfølgende ført til, at SDFI har lagt 

en vejledning om DNS-blokering på SDFI’s hjemmeside. 

 

Det blev nævnt, at man i Belgien har lavet en løsning, hvor kunderne skal fravælge 

sikkerhedsløsningen (opt-out) i stedet for en opt-in. Forummet havde dog ikke en klar 

holdning til, om den ene løsning er bedre end den anden. 

  

Teleselskaberne mente, at en opt-out løsning vil øge sikkerheden og være nemmere 

kommunikere til kunderne.  

 

Konklusionen blev, at telebranchen ville tage drøftelserne videre i TI. 

 

3. Kommende opdaterede BEREC guidelines om netneutralitet 

Grundet EU-afgørelser om udbud af nultakserede tjenester (zero rating) gav SDFI en 

gennemgang af BERECs opdatering af vejledningen. 

 
4. Orientering om 2022’s netneutralitetstilsyn 

SDFI gav en kort orientering om årets netneutralitetstilsyn. 

 

Tilsyn blev sendt til ca. 40 udbydere. Der er sket en begrænsning i spørgsmålene, da 

branchens best practise er kommet ud. 

 

5. Europakommissionens og ETNO’s tanker om, at de store tech-firmaer bør bidrage 

til netværksudrulning 

 

Kommissionen undersøgelse af, om de store tech-firmaer kan bidrage til 

netværksomkostninger, blev startet i 2022. I dette forum var punktet med for at få en 

drøftelse af, om der er i strid med reglerne om netneutralitet. 

 

Drøftelserne ledte ikke frem til en konklusion. Der blev drøftet, at tech giganternes tjenester 

driver teleselskabernes forretning, at markedet i Danmark fungerer godt i dag, og at 

teleselskaberne foretager store investeringer, men at det i sidste ende er forbrugeren, der skal 

betale, hvilket taler for, at bidrag fra tech giganterne ikke behøver at blive afvist.  

 

Det blev også nævnt, at hvis streaminggiganterne skal betale, så vil de højest sandsynligt 

direkte eller indirekte stille krav til teleudbyderne.  

 

 

6. Eventuelt 

Der blev ikke drøftet nogle emner under eventuelt. 

https://sdfi.dk/digital-infrastruktur/telepolitik/konkurrenceregulering-paa-teleomraadet/netneutralitet

